
TINERI AMBASADORI 

 

  Pe 30 mai, eu și colegele mele am avut parte de o experiență cu adevărat specială. Ne-am 

propus să aducem Uniunea Europeană mai aproape de elevi și am pornit, pline de entuziasm, 

într-o călătorie cu trenul către Lețcani. De la gara din Lețcani, am pornit pe jos,până la 

destinația noastră: Școala Gimnazială Lețcani. 

      Scopul vizitei noastre a fost de a interacționa cu elevii claselor a VII-a A și B și de a le 

prezenta statele membre ale Uniunii Europene. Am vrut să le oferim nu doar o lecție de 

geografie sau istorie, ci să îi provocăm să devină "tineri ambasadori" ai valorilor și 

principiilor europene. Le-am explicat ce înseamnă să fii parte a unei comunități atât de mari și 

diverse, încurajându-i să înțeleagă importanța cooperării și a solidarității între națiuni. 

       Copiii au fost incredibil de entuziasmați să pună întrebări. Curiozitatea lor era palpabilă și 

fiecare întrebare demonstra o dorință reală de a înțelege mai bine complexitatea Uniunii 

Europene. M-a impresionat profund modul în care mă ascultau, cu ochii sclipind de interes. 

Acest feedback pozitiv a fost o recompensă imensă pentru eforturile noastre. 

       Pentru a maximiza eficiența și a asigura o interacțiune cât mai personală cu elevii, am 

adoptat o strategie bine gândită. Eu, împreună cu celelalte trei colege, ne-am împărțit statele 

membre ale UE între noi, fiecare având un set specific de țări de prezentat. Apoi, am împărțit 

elevii în mai multe echipe. Astfel, am putut prezenta informațiile simultan pe echipe, 

permițând o discuție mai aprofundată și o mai bună gestionare a timpului. 

       Am avut ocazia să le povestesc elevilor despre Austria, Cipru, Franța, Irlanda, 

Luxemburg, Polonia și Slovenia.Am vorbit despre diversitatea culturală, despre obiective 

turistice celebre, dar și despre aspecte mai puțin cunoscute, menite să le stârnească și mai mult 

interesul. 

       La finalul activității, bucuria copiilor a fost vizibilă. Entuziasmul lor și feedback-ul 

pozitiv pe care l-am primit au însemnat enorm pentru mine. Mai ales că, la începutul zilei, 

recunosc, aveam emoții. Întotdeauna există o anumită presiune atunci când încerci să 

transmiți informații importante unui public tânăr, iar dorința de a fi pe înțelesul lor și de a le 

capta atenția este mare. Faptul că am reușit să îi inspirăm și să le stârnim interesul pentru       

Uniunea Europeană a fost cea mai mare răsplată și o confirmare că eforturile noastre au 

meritat pe deplin. A fost o zi cu adevărat împlinitoare și o experiență pe care cu siguranță ne-o 

vom aminti cu drag. 


